

☆ 全国中文核心期刊
☆ CSSCI 来源期刊
☆ RCCSE中国核心学术期刊

ISSN 1008-0821
CN 22-1182/G3

现代情报

JOURNAL OF
MODERN INFORMATION

2018

第38卷 第3期
Volume 38 Number 3

主办 中国科学技术情报学会
吉林省科学技术信息研究所

万方数据

2018 年第 3 期 第 38 卷(总第 321 期)

(1980 年创刊 月刊 每月 15 日出版)

主管单位: 吉林省科学技术厅

主办单位: 中国科学技术情报学会

吉林省科学技术信息研究所

编辑出版:《现代情报》杂志社

社 长: 郝 屹

《现代情报》编委会

顾 问: 黄长著 靖继鹏 马费成

主 任: 孙建军

副 主 任: (以姓氏笔画为序)

李 贺 初景利 郝 屹 潘云涛

委 员: (以姓氏笔画为序)

马海群 王 芳 王战林 王晰巍 卢小宾

朱庆华 李广建 李 纲 李海鹏 邱均平

周庆山 周晓英 张丽娟 郑彦宁 柯 平

夏立新 曹树金

《现代情报》编辑部

主 编: 郝 屹

副 主 编: 张丽娟 马 卓

编 辑: 孙国雷 郭沫含 陈 媛

期刊被收录情况

CNKI 中国期刊全文数据库(CJFD)收录期刊

万方数据-数字化期刊群收录期刊

中文社会科学引文索引(CSSCI)数据库来源期刊

中国人文社会科学引文数据库(CHSSCD)来源期刊

中国学术期刊综合评价数据库(CAJCED)来源期刊

中国科学文献计量评价数据库(ASPT)来源期刊

目 次

理论探索 ===== 03

智慧政务信息生态发展演进关键影响因素研究

张建光 张 腾 王 芳 (3)

基于关键词共现和社区发现的微博热点主题识别研究

丁晟春 王 楠 吴靛婵媛 (10)

信息势能的基本内涵、作用机理及其在组织情境中的分析

张家年 (19)

科学共同体的合作网络及演化研究 何秀美 朱庆华 沈 超 (24)

互联网经济下的虚拟企业信息资源交互与保障机制研究

毛凌翔 何建华 (31)

高校图书馆微信公众号信息传播效果的影响因素分析

相麓麓 王晰巍 郭顺利 (37)

信息隐私关注、信任与智能手机用户的个人信息安全行为意向

张晓娟 李贞贞 (45)

基于 SOR 模型的社会化商务用户行为机理研究 周 涛 陈可鑫 (51)

认知失调视角下网络舆论演化模式与对策研究

何建佳 刘举胜 王祥兵 (58)

使用需求和媒介丰富度对微信用户收藏行为的作用机制研究

张立党 周质明 胡泽鹏 (66)

基于概念和原理认知的图书馆知识服务研究

刘志国 陈威莉 于晓宇 等 (73)

应用研究 ===== 79

泛在学习环境中大学生信息采纳意愿研究 刘 影 袁勤俭 (79)

全国中文核心期刊
CSSCI 来源期刊
RCCSE 中国核心学术期刊

统筹城乡发展背景下重庆市城乡数字鸿沟及其影响因素的实证研究

李 健 郭晓鸥 (87)

基于微博的知识创新过程实证研究

盛 宇 李 红 (92)

微信公众号的评价指标体系研究 黄 炜 黄建桥 胡 悦 等 (99)

基于“用户画像”的图书馆资源推荐模式设计与分析

王 庆 赵发珍 (105)

基于 H 指数的政务微博影响力研究

杨长春 王 睿 (110)

业务研究 ~~~~~ 116

美国典型区域图书馆联盟研究 孙 波 刘万国 倪煜佳 等 (116)

数字保存的可识别性风险检测 臧国全 周丽媛 李 哲 (124)

百度学术的数据整合 洪道广 缪灵敏 (133)

Altmetrics 视角下数字期刊利用统计指标框架构建

刘 丹 刘烜贞 (138)

复杂网络视角下图书馆联盟形成机理

周 莉 (145)

管理论坛 ~~~~~ 150

追寻“探索与利用”研究的发展轨迹及知识结构

刘林青 吕淑雅 梅诗晔 (150)

国外图书情报机构服务智库的做法及其启示 黄晓斌 王 尧 (159)

科研合作对产出论文质量的影响 朱世琴 沈 汉 霍丽萍 等 (164)

综述 · 述评 ~~~~~ 171

近十年我国智慧图书馆研究综述 李伟超 贾艺玮 赵海霞 等 (171)

印刷: 长春市聚源彩印有限责任公司

发行: 吉林邮政报刊发行公司

订购: 全国各地邮局

邮发代号: 12-124

本刊地址: 长春市经济技术开发区

深圳街 940 号

邮编: 130033

电话: 0431-85647990

网址: <http://www.xdqb.net>

E-mail: xdqb257@vip.163.com

广告许可证: 2200004300033

定价: 28.00 元

Journal of Modern Information

(Founded in 1980, Monthly)

2018-03-15 Vol. 38 No. 3

Sponsored by:

Institute of Scientific and Technical Information of Jilin

China Society for Scientific and Technical Information

Edited & Published by:

Editorial Board of Journal of Modern Information (No. 940 Shenzhen Street, Economic & Technological Development Zone, Changchun 130033, China)

Tel: 0431-85647990

Email: xdqb257@vip.163.com

Website: <http://www.xdqb.net>

Distributed by:

Jilin Newspaper & Periodical Subscription and Distribution Company (No. 3088 Jiefang Road, Changchun 130021, China)

ISSN: 1008-0821

CN: 22-1182/G3

JOURNAL OF MODERN INFORMATION

2018

Volume 38 Number 3

CONTENTS

THEORY EXPLORATION

- A Study of Key Information Ecology Factors that Influence Smart-Government Development Zhang Jianguang Zhang Teng Wang Fang (3)
- Hot Topic Detection of Weibo Based on Keyword Co-occurrence and Community Discovery Ding Shengchun Wang Nan Wu Jing Chanyuan (10)
- A Study On the Basic Connotation and Mechanism of Information Potential and An Analysis of the Effects in Organizational Context Zhang Jianian (19)
- Research on the Cooperative Network and Evolution of Scientific Community He Xiumei Zhu Qinghua Shen Chao (24)
- Research on the Interaction and Safeguard Mechanism of Virtual Enterprise Information Resource under the Internet Economy Mao Lingxiang He Jianhua (31)
- Analysis of the Influence Factors of WeChat Public Information Dissemination Effect in University Library Xiang Mengmeng Wang Xiwei Guo Shunli (37)
- Information Privacy Concerns, Trust and Information Security Behavior Intention of Smartphone Users Zhang Xiaojuan Li Zhenzhen (45)
- Research on Social Commerce Users' Behaviour Mechanism Based on SOR Model Zhou Tao Chen Kexin (51)
- Research on the Evolution Pattern and Countermeasures of Internet Public Opinion From the Perspective of Cognitive Disorder He Jianjia Liu Jusheng Wang Xiangbing (58)
- A Research on Active Mechanism of Using Demand and Media Richness on Wechat Users' Collection Behavior Zhang Lidang Zhou Zhiming Hu Zepeng (66)
- Library Knowledge Service Research Based on the Cognition of the Concepts and Principles Liu Zhiguo Chen Weili Yu Xiaoyu etc. (73)

APPLICATION STUDY

- Research on Intention of University Students Information Adoption in the Ubiquitous Learning Environment Liu Ying Yuan Qinjian (79)
- Empirical Study on the Urban-rural Digital Divide in Chongqing and Its Influencing Factors under the Background of Coordinated Urban-rural Development Li Jian Wu Xiaou (87)
- Empirical Research on the Process of Knowledge Innovation Based on Microblog Sheng Yu Li Hong (92)
- Research on the Evaluation Index System of WeChat Public Numbers Huang Wei Huang Jianqiao Hu Yue etc. (99)
- Design and Analysis of Library Resource Recommendation Model Based on User Profile Wang Qing Zhao Fazhen (105)
- Applying H-Index to the Research on the Influence of Government Microblogging Yang Changchun Wang Rui (110)

WORK STUDY

- Study on Representative Regional Library Consortium of America Sun Bo Liu Wanguo Ni Yujia etc. (116)
- Identity Risk Check for Digital Preservation Zang Guoquan Zhou Liyuan Li Zhe (124)
- Data Integration of Baidu Academic Search System Hong Daoguang Miao Lingmin (133)
- Construction of Indicators Framework of Digital Journals Usage Statistics from the Perspective of Altmetrics Liu Dan Liu Xuanchen (138)
- Formation Mechanism of Library Consortia From the Perspective of Complex Network Zhou Li (145)

MANAGEMENT FORUM

- Searching for the Track and Knowledge Structure of "Exploration and Exploitation" Research Liu Linqing Lyu Shuya Mei Shiye (150)
- The Practice and Enlightenment of Foreign Library and Information Agencies Service Think Tank Huang Xiaobin Wang Yao (159)
- Scientific Research Cooperation Effect on the Quality of Output Papers Zhu Shiqin Shen Han Huo Liping etc. (164)

REVIEW • REVIEW

- Summary of the Research on China's Smart Library in Recent Ten Years Li Weichao Jia Yiwei Zhao Haixia etc. (171)